
Druhy podstatných jmen 

Konkrétní Abstraktní 

 názvy osob, zvířat, věcí 

 (lze si na ně sáhnout) 

 názvy vlastností, dějů, vztahů 

 např.: otec, pes, boty  např.: láska, nenávist, přátelství 

 

Některá podstatná jména mohou být konkrétní i abstraktní: 

a) Věnoval se psaní románu. (abstraktní podstatné jméno) 

b) Dostal psaní (dopis) z Paříže. (konkrétní podstatné jméno) 

 

Pomnožná Hromadná Látková 

Mají pouze tvary 
množného čísla 

Mají tvary jednotného čísla Označují látku bez ohledu 
na množství 

Pojí se s druhovými 
číslovkami 

Typické koncovky: 
-í, -oví, -stvo, -ctvo 

Dvě vody = 2 láhve 

 narozeniny 

 Hrušovany 

 prázdniny 

 vrata 

 patery kalhoty 

 troje kamna 

 listí 

 lidstvo 

 stromoví 

 křoví 

 včelstvo 

 kamení 

 voda 

 mouka 

 zlato 

 

Jednotné číslo Množné číslo Podstatné jméno 
hromadné 

nádoba nádoby nádobí 

list listy listí 

kámen kameny kamení 

 

 Číslo jednotné i množné mají podstatná jména: brusle, ledviny 

 Některá podstatná jména jsou hromadná jen svým významem: lid, hmyz, skot, 

dobytek. 

Obecná Vlastní 

Píšeme s malým počátečním písmenem. Označují konkrétní osobu, zvíře, věc. 
Píšeme s velkým počátečním písmenem. 

 ostrov 

 moře 

 ulice 

 Říp 

 Krkonoše 

 Martin 
 


